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L
’actual govern de l’Ajuntament de Capellades segueix treballant per 
fer de la vida capelladina un dia a dia més fàcil i amb més atenció 
per a les persones. Malgrat l’estat en què es trobava l’Ajuntament, 
amb una feble estructura laboral i una situació econòmica precària, 

aquest consistori ha sabut caminar endavant encapçalant nous projectes. 
Escalem posicions, a poc a poc i amb molta cura, per arribar a un munt de 
reptes i objectius que encara exigiran molt d’esforç per assolir-los.

L’arribada de Vila de Capellades-CUP al govern capelladí va ser la clau 
per motivar tota una onada de canvis i propostes que fins ara ningú havia 
dut a terme. 

Seguim! 

Un poble de
canvis, una vila 
que creix! En arribar a l’Ajuntament, la seva estructura i organigrama laboral estava 

molt lluny del que creiem que ha de tenir una institució com aquesta per 
assolir ritmes de treball òptims. I voldríem destacar-ne diferents aspec-
tes entre aquell moment i ara.

L’àrea de comptabilitat i intervenció funcionava amb dues persones de compta-
bilitat, una gestoria externa i un interventor amb plaça acumulada que feia mitja 
jornada laboral només els dilluns. Cal recordar que aquest interventor va ser no-
menat l’anterior legislatura per tal de fer fora l’anterior interventora, amb jornada 
completa. Una fórmula que no és gens òptima ni eficaç per un consistori com 
el nostre. Actualment aquesta àrea compta amb una figura d’intervenció nova a 
jornada completa, més les dues persones de comptabilitat. 

Pel que fa a l’àrea de recursos hu-
mans, cal ressaltar que no hi havia 
cap plaça amb dedicació plena, sinó 
que algunes de les tasques deriva-
des d’aquesta funció requeien sobre 
una treballadora amb altres funcions. 
A hores d’ara s’està gestionant la 
creació d’una plaça pròpia, amb ca-
tegoria i funcions per a la gestió dels 
recursos humans, imprescindible per 
tal de millorar un pilar fonamental de 
l’Ajuntament. 

Respecte a l’àrea de seguretat local 
i, concretament, la policia local, vam 
palpar de primera mà el que havien 
estat tot un conjunt d’accions contra-
dictòries. L’aposta de legislatures an-
teriors per engrandir el cos sense tenir en compte la capacitat pressupostària 
els va obligar, més tard, a reduir despeses ràpidament, evidenciant les contra-
diccions d’aquella política. Aquesta supressió de places es va fer amb la finalitat 
de poder afrontar tot el deute que s’havia generat, i és una mostra més d’un 
gran despropòsit pel que fa a la planificació. Durant el primer any de gestió del 
nou consistori vam haver de crear una nova plaça amb l’objectiu de poder cobrir 
millor els serveis absolutament necessaris.

Tanmateix, seguim buscant els recursos més òptims per seguir dotant de mús-
cul la casa de la vila i estem segurs que anem en la bona direcció. Tot i tenir 
àrees que no tenen tècnics propis, com per exemple esports, igualtat o habi-
tatge, seguim posant en pràctica molts projectes nous. En joventut  vam intro-
duir una tècnica compartida unes hores a la setmana i està donant uns grans 
resultats.

Acció de govern

És tant o més important dotar-se d’una bona estructura laboral com tenir 
una bona planificació d’aquesta, i això implica tenir un espai de treball 
idoni. Com bé sabeu, durant la legislatura passada, part de l’estructura  
de l’edifici més històric de l’Ajuntament  va quedar malmesa i es va ha-

ver de tancar el seu accés. Actualment, després de treballar amb la Diputació 
per a un projecte executiu de remodelació, ens trobem enmig del procés de fi-
nançament, treballant per poder començar com més aviat millor la primera fase.

Casa de la Vila

Som poble!
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Amb l’afany de seguir millorant el servei de neteja, des de 
l’Ajuntament portem reforçant les neteges extraordinàries amb 
serveis especialitzats i seguim completant la neteja de carrers amb 
treballadors i treballadores de reforç mitjançant plans d’ocupació. 

Alhora, ja fa temps que s’ha iniciat un servei periòdic de neteja a fons del 
pàrquing de plaça Catalunya. Considerem que es tracta d’un servei del tot 
necessari, donada l’activitat diària que s’hi desenvolupa. 

La nova ordenança d’animals ha contribuït a rebaixar l’impacte dels ex-
crements al carrer, tot i així, considerem que encara hi ha molta feina a fer 
i que, malgrat tot, encara hi ha veïns que no recullen les deposicions dels 
seus animals. S’han practicat múltiples accions contra el maltractament o 
l’abandonament d’animals o en casos de falta de salubritat. El nou espai 
per a gossos de la Font Cuitora, com també el control de les colònies de 
gats han d’afavorir a una millor convivència.

Quant a la deixalleria, d’aquí poc oferirà un nou servei de recollida de volu-
minosos a la vila (mobles i estris de gran mida), esperem que contribuirà a 
seguir millorant l’aspecte i la salubritat dels carrers i que l’ampliació del seu 
horari els diumenges ajudarà a donar un servei amb més qualitat.

La seguretat viària i la de les nostres infraestructures són un dels 
eixos de treball d’aquesta legislatura, és per això que hem treballat 
en la redacció de plans de seguretat viària i implementat tot tipus 
d’elements per millorar la mobilitat i la seguretat a la vila. 

A través de la col·locació de passos elevats a la ronda Capelló s’ha mi-
llorat un dels punts amb més perillositat degut a les altes velocitats amb 
que hi circulaven alguns vehicles. Ara ja en tenim un de nou a l’alçada del 
C/Fossar.

També s’han substituit part de les baranes de l’escola Marquès de la 
Pobla per millorar-ne la seguretat i la seva imatge. 

L’entrada a la piscina i un pas accessible de la bassa han sigut reformats 
per tal de millorar-ne l’accessibilitat i la seguretat, acció que facilita el 
pas dels veïns.

Les polítiques de gestió municipal desenvolupades anteriorment al municipi 
de Capellades no s’havien dissenyat tenint prou en compte el foment de 
criteris i valors d’igualtat i de gènere entre la ciutadania. Aquest go-
vern municipal ha establert dins el pla de mandat una línia específica de 

treball en relació al foment de polítiques de gènere i d’igualtat.

El resultat d’aquest enfocament estratègic es tradueix en la implementació de 
programes d’acció municipal i la realització d’una sèrie d’actuacions per incidir 
en la sensibilització i la conscienciació de la ciutadania envers la igualtat de totes 
i tots en els diversos àmbits de la vida laboral, social i personal. 

Les línies principals de treball i d’objectius es relacionen amb:
- l’impuls de polítiques de gènere
- la inclusió de la perspectiva de gènere en el disseny de la vila i el 
seu territori
- la lluita contra les actituds sexistes i discriminatòries
- la lluita contra la violència masclista
- el foment de la coeducació
- la promoció de la participació sociopolítica de les dones 

La Taula de Dones és l’espai de participació on es debat i es treballa per a la 
construcció del model de municipi des d’una perspectiva de gènere. 
 
S’han impulsat campanyes emmarcades en les diades assenyalades: el 8 de 
març, Dia Internacional de la Dona; el 31 de març, Dia de la Visibilitat de les Per-
sones Transsexuals; el 28 de maig, Dia Internacional de la Salut de la Dona; el 28 
de juny, Dia Internacional de l’Orgull LGTBI+, i el 25 de novembre, Dia Internacio-
nal Contra la Violència Masclista. També s’han promogut accions puntuals, com 
en el context de la Festa Major, per unes festes lliures d’actituds sexistes, i també 
durant els dies de Nadal, per fomentar un joc lliure d’estereotips de gènere. En 
cadascuna d’aquestes campanyes s’ha buscat la complicitat i col·laboració dels 
diversos agents socioeducatius del municipi.

Actualment estem treballant en la construcció del Protocol d’agressions sexis-
tes en espais d’oci, per mitjà d’un procés participatiu on hi treballen els equips 
tècnics i polítics i on hi participen entitats i organismes del municipi. Aquest pro-
tocol contindrà eines per a treballar la prevenció i atenció d’actituds sexistes en 
espais d’oci de la vila. 

Pressupost municipal

Pressupost Municipal

En aterrar a l’Ajuntament ens vam proposar posar al dia la institució en 
qüestió de terminis i aprovacions, especialment del pressupost munici-
pal, ja que feia anys que, o no s’aprovava o bé es feia als mesos de juny 
o juliol. Amb molt d’esforç hem anat millorant les dates d’aprovació del 

pressupost fins que, aquest mateix any 2018, s’han aprovat al mes de gener.

Considerem que aquesta és una data òptima i ens situem molt a prop ja del nos-
tre objectiu, que és aprovar-los abans de començar l’any. Aquest pressupost, a 
més a més, segueix mostrant una bona gestió dels recursos, ja que s’ha rebaixat 
el deute i es tenen en compte els temps que se’ns marquen per tal d’estar al dia 
de tots els pagaments. 

Igualtat de Gènere

Neteja

Seguretat



Aquesta temporada s’ha començat amb unes quantes novetats; s’ha re-
format tot el voltant de l’interior de la piscina a causa del seu dete-
riorament i s’han adequat totes les casetes amb nou mobiliari. També 
s’ha reformat tota l’entrada amb una nova escala i rampa d’accés. 

I a la part posterior ara també hi ha una porta d’emergència.

A banda d’altres petits canvis a la maquinària i repàs de pintura, també s’ha de 
destacar l’aplicació d’un nou Reglament, amb una nova regulació de l’ús de les 
casetes vestidor o l’accés limitat per entrar sols a la piscina. Aquest any, com 
a novetat, també s’ofereix un servei de préstec de cadires a les persones 
grans, dones embarassades o amb mobilitat reduïda.

PROCÉS PARTICIPATIU: El passat mes de novembre va tenir lloc una trobada 
informativa, de debat i d’aclariments en relació a les instal·lacions de la Piscina 
Municipal. Aquesta trobada va donar pas a un procés de participació ciutadana 
amb l’encàrrec de dissenyar un projecte que contemplés una remodelació i mi-
llora de les instal·lacions.

Aquesta reunió va comptar amb un bon grapat de veïns i veïnes interessades 
a parlar-ne i debatre-ho. La sessió va servir com a punt de partida per tal de 
conformar la comissió ciutadana que ha acomplit la tasca d’anàlisi de totes les 
observacions veïnals que es van fer arribar a l’Ajuntament.

Ara hores d’ara aquesta comissió ha traslladat al departament tècnic de 
l’Ajuntament l’anàlisi amb la finalitat d’elaborar un avantprojecte. Dit avantpro-
jecte ha de tenir en consideració les observacions veïnals i ha de permetre la 
redacció d’un projecte executiu consensuat amb la comissió ciutadana.

En definitiva, celebrem poder posar en pràctica espais de participació en qües-
tions que afecten el futur de la nostra vila i que ens permeten poder treballar, en 
la mesura i el ritme que ens permet el dia a dia, de ben a prop amb els veïns i les 
veïnes.

Una de les apostes més clares que s’ha intentat impulsar durant aquesta 
legislatura és la d’obrir i consolidar espais de participació on els veïns 
i les veïnes puguin intervenir en la política institucional més enllà de di-
positar un vot cada quatre anys. Normalment, però, quan pensem en 

participació ciutadana sempre ho fem des de la perspectiva dels adults, pensant 
en ells com a únics possibles actors capaços d’intervenir en la política municipal. 
Aquesta és una de les idees de l’imaginari col·lectiu que creiem que cal revertir 
al municipi, i és en aquest sentit que s’ha impulsat el Consell d’Infants de Cape-
llades.

El Consell d’Infants neix amb la voluntat de donar veu als nens i nenes de 
la població a través de la representació dels infants de 5è i 6è de primària 
de les escoles del poble. Aquest òrgan pretén ser un observatori de la vila, 
que a través de la mirada dels més petits ens ajudi a detectar aquells aspectes i 
temes millorables del municipi que passen desapercebuts als adults. Aquest és 
un òrgan on els més petits podran expressar allò que els hi preocupa, podran 
proposar idees i projectes directament a l’Ajuntament i podran veure aquestes 
idees dutes a terme.

Durant aquest primer any s’ha treballat, conjuntament amb els nens i nenes, en la 
creació d’aquest òrgan, i els infants hi han pogut dir la seva pel que fa al funciona-
ment i la constitució i organització del Consell. A partir del curs vinent el Consell 
d’Infants de Capellades ja estarà constituït com a un espai participatiu on els 
infants podran conèixer, observar, valorar, opinar, denunciar, reivindicar, proposar 

Piscina Municipal

Porta a Porta.

Consell d’Infants.
Els més petits també tenen dret a 
dir-hi la seva.

Més de 1500 persones van omplir les quatre xerrades 
sobre el Porta a Porta al teatre La Lliga.

Capellades, juntament amb vint-i-una poblacions de la comarca, ha co-
mençat un nou model recollida, el Porta a Porta.

Volem destacar-ne la gran adaptació de la vila a aquest model, que ens 
demana, com tots els grans canvis, un temps de transició. Cal fer esment a que 
el nombre d’incidències que es registren són molt puntuals i diàriament es mira de 
detectar-ne les causes. Cal pensar que, per cada petita incidència que es troba, 
hi ha centenars de diàries que funcionen amb tota normalitat, sent un senyal molt 
saludable, ja que a Capellades superem amb escreix els dos milers d’habitatges.

La posada en pràctica del Porta a Porta ens 
està permetent pujar notablement l’índex de 
reciclatge i ens ha fet desaparèixer els conte-
nidors del carrer, deixant a la vista una millora 
als ulls de tothom i reduint enormement les de-
posicions de mobiliari de gran tamany al mig 
del carrer.

La deixalleria mòbil també ens ajuda a ampliar 
el servei i aquesta se situa dos cops al mes, i a dos 
carrers diferents dins de la vila. 

D’altra banda, el nou servei de la deixalleria municipal, situada al polígon i oberta 
cada dia, a partir d’ara també en diumenge, us ofereix la possibilitat de recollir mo-
bles i voluminosos a casa vostra.

Davant la feina que queda per fer i el convenciment mostrat per part de la població, 
segur que seguirem avançant cap a una vila més respectuosa, més neta i més 
conscienciada. 
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Errors i aprenentatges del
procés independentista
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El primer i principal aprenentatge d’aquest procés està clar.: El límit de la 
institució com a element de canvi profund, la incapacitat dels partits po-
lítics per dur a terme aquests canvis i implementar la república sense la 
pressió del carrer i l’organització popular. Des de les primeres consultes 

municipals independentistes l’any 2009 fins al 27 d’octubre de 2018, i més enllà 
encara, hem vist com l’empenta popular i l’organització de la societat civil han 
estat les que ens han portat fins aquí. Les constants i massives manifestacions 
que es realitzaren a partir del 2010 i el sorgiment d’un moviment popular per la 
independència van ser el que va obligar als partits polítics catalans, fins aleshores 
ambigús, a posicionar-se. La convocatòria de les eleccions del 2012 són una cla-
ra mostra d’això. Més endavant el 9 de novembre va ser un èxit i un dels exercicis 
de desobediència popular més massius que s’han vist a Europa; això malgrat 
que Artur Mas havia decidit fer-ne una consulta i no un referèndum tot cedint al 
Tribunal Constitucional que l’havia declarat il·legal. Encara més, és la massiva 
participació desobedient del 9-N la que porta a la convocatòria d’eleccions del 
2015. I així successivament arribem a les lleis de transitorietat, al 20 de setembre, 
a l’1 d’octubre, a la vaga del dia 3, a la del 8 de novembre... Quan el poble ha 
estat al carrer, els partits independentistes han hagut de seguir el seu clam. Quan 
el carrer s’ha desactivat i el moviment s’ha vist descol·locat els partits han cedit, 
i com més han cedit els partits més ha reprimit l’Estat. 

I és que cada cop que abaixem el cap ens reprimeixen més, com més a la de-
fensiva més gols encaixem. Fixem-nos, quan hem portat la iniciativa i hem tirat 
endavant l’Estat s’ha descol·locat i ha actuat a la contra, sense pensar en les 
conseqüències de la seva repressió desmesurada. Des de la convocatòria del 
referèndum, mentre hi va haver les massives mostres de suport i la consegüent 
obligació del Govern de tirar-lo endavant, l’Estat va actuar perdut i amb bogeria: 
registres a impremtes i diaris, confiscació de propaganda, recerca ridícula d’urnes 
i paperetes, bogeria que culmina el 20 de setembre a la conselleria d’economia... 
A part que això va portar l’Estat a fer el ridícul davant el món, també va generar 
una onada d’indignació que va desembocar en protestes massives, generalitza-
des, una presència constant als carrers del país, una revolta catalana que pro-
testava arreu davant la persecució totalitària de l’Estat. Una revolta que es va 
començar a convertir en revolució quan el poble es va organitzar per defensar les 
escoles, quan va veure la seva força i dignitat davant la barbàrie de l’1 d’octubre 
i quan va visualitzar el seu poder en la Vaga General del dia 3. En aquell moment 
no teníem aturador, i tot havia estat gràcies al poble organitzat. Aquell era el mo-
ment d’estrènyer més la corda perquè era el moment que estàvem més fortes. 

Però el poble organit-
zat no va rebre el su-
port que necessitava 
de les institucions. Tot 
plegat es va començar 
a desinflar quan no es 
va proclamar la Repú-
blica el 10 d’octubre i 

no es defensava als carrers. Els nostres representants polítics donaven una treva 
que es mostraria fatal. Mai sabrem si va ser per l’excusa que l’Estat s’assegués 
a negociar o perquè es volia desactivar el moviment popular. Però el cert és que 
l’Estat es va reorganitzar i va començar una escalada jurídico/repressiva en tots 
els àmbits socials, va fer entrar els polítics a la presó, ens va aplicar el 155 i va 
generar una estratègia de terror econòmic (totalment fictícia) que va deixar la 
societat catalana en xoc i sota mínims en la seva capacitat de reacció. També 
es va aprofitar aquella treva per engegar la presència espanyolista als carrers, 
els partits unionistes van donar ales al feixisme, que actua violentament al carrer 
amb una total impunitat jurídico/policial. A això, li hem d’afegir una molt poc 
encertada estratègia judicial per part dels alts càrrecs imputats, cosa que va 
desencisar i desanimar moltíssima gent. En tot això, els actes de solidaritat de 
l’ANC i les mostres de resistència i organització popular coordinades i organitza-
des pels CDR han demostrat una gran efectivitat i han estat les úniques accions 
que han revifat la flama. Es va tornar a mostrar així davant els empresonaments 
dels parlamentaris i la detenció d’en Puigdemont amb la resistència a les delega-
cions del Govern, els talls de carreteres dels dies posteriors i l’exitosa campanya 
d’aixecament de peatges. 

Finalment, després que l’independentisme va tornar a guanyar les eleccions im-
posades del 21-D, altre cop la institució no ha sabut estar a l’altura. S’ha acabat 
cedint als dictats de Madrid no investint Carles Puigdemont. Això, ja ho veiem, 
no calma el seu embat totalitari. Ara demanen el canvi del codi penal per poder 
empresonar sense violència, ara el discurs de l’unionisme, la judicatura i la mo-
narquia s’ha tornat literalment feixista i ara el feixisme segueix agredint al carrer 
amb una impunitat total i una increïble passivitat quan no omissió dels Mossos 
d’Esquadra per aturar les agressions. Ja ho va dir Rosa Parks “Com més obeíem 
més ens maltractaven”, l’embat espanyolista ha vingut per quedar-se, igual que 
la intenció recentralitzadora i la intervenció de la Generalitat. L’únic autogovern 
possible ha de passar per una República Catalana, fora d’això, seguirem patint 
una autonomia que ni tan sols serà com la vam conèixer i qualsevol pacte estarà 
supeditat a la negació del dret d’autodeterminació com ja ha dit Pedro Sànchez. 
I només hi ha un camí per guanyar la República, organització popular, presència 
constant als carrers, i encomanar l’esperit de l’1 i el 3 d’octubre per fer més ma-
joritari encara el discurs d’una república progressista davant d’una monarquia i 
un estat, que tot i que es vol maquillar de progressista amb el PSOE, retorna a 
passes de gegant cap al franquisme.

reunions vdc i vaga 
feminista

1. Vila de Capellades, com cada any,
vam fer parada per la diada de Sant Jordi.

2. Els i les militants de Vila de Capellades-
CUP ens reunim per analitzar i debatre sobre 
el present i futur de la vila.

3. Les regidores i els regidors de VdC-CUP
van donar suport a la vaga feminista.

4. Els militants i simpatitzants de Vila de 
Capellades-CUP fem una crida a assistir 
cada dilluns a les concentracions de suport 
als exiliats i els presos i preses polítiques.

5. Assistència a la concentració organitzada 
pel col·lectiu juvenil Aixam Roig, en comme-
moració de l’assassinat d’en Guillem Agulló.
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... només hi ha un camí per guanyar la República, organització
popular, presència constant als carrers i fer més majoritari encara
el discurs d’una república progressista davant d’una monarquia
que retorna a cada passa cap al franquisme.


